

RETRACTED ARTICLE: BMBF-Klausurwoche: „Health Care Provision for Migrants: Comparing Approaches to Ethical Challenges in Germany and the United Kingdom“

München, 14.–18. März 2016

Nora Gottlieb

Online publiziert: 19. September 2016
© Springer-Verlag Berlin Heidelberg 2016

This article, published in ‘Ethik in der Medizin’, DOI [10.1007/s00481-016-0417-5](https://doi.org/10.1007/s00481-016-0417-5), has been retracted at the request of the author and the editors of the journal because the German translation of the original English article was published without proper consent from and listing of all authors. In addition, the German version was simultaneously submitted with and published before the original English version.

Dieser in der „Ethik in der Medizin“ unter der DOI [10.1007/s00481-016-0417-5](https://doi.org/10.1007/s00481-016-0417-5) publizierte Artikel wurde auf Anfrage der Autorin und der Schriftleitung der Zeitschrift zurückgezogen, da die deutsche Übersetzung des ursprünglichen englischen Artikels ohne ausdrückliche Zustimmung und Listung aller Autoren publiziert wurde. Zudem wurde die deutsche Version zeitgleich mit der englischen Version eingereicht, sowie vor dieser veröffentlicht.

Former article version of doi [10.1007/s00481-016-0417-5](https://doi.org/10.1007/s00481-016-0417-5)

N. Gottlieb, MSc, PhD (✉)
Fachgebiet Management im Gesundheitswesen, Technische Universität Berlin, Straße des
17. Juni 135, 10623 Berlin, Deutschland
E-Mail: nora.gottlieb@tu-berlin.de